

Evaluation of Sustainability for Sustainability: The Sustainability Evaluation Checklist Revisited

Daniela Schröter¹

Abstract: This article presents an expanded reflection of the keynote presented at the 22nd annual conference of DeGEval, the German Language Association for Evaluation, focusing on the evaluation of sustainability *for* sustainability under consideration of the sustainability evaluation checklist. Concepts of sustainability and sustainability evaluation are discussed in light of recent developments in the field, and the sustainability evaluation checklist is introduced. Throughout, reflections are made related to the current social, economic, and political climate in the world. It is argued that the checklist maintains its relevance for sustainability evaluation, and in particular, for teaching sustainability and evaluation. The article concludes with a brief discussion of sustainability evaluation in relation to the COVID-19 pandemic.

Keywords: Sustainability Evaluation, Sustainability Evaluation Checklist, Evaluation of Sustainability, Evaluation for Sustainability

Evaluation von Nachhaltigkeit für Nachhaltigkeit: die überarbeitete Checkliste zur Nachhaltigkeitsevaluation

Zusammenfassung: Dieser Artikel enthält eine erweiterte Reflexion der Keynote der 22. Jahrestagung der DeGEval und bezieht sich auf die Evaluierung *von* Nachhaltigkeit *für* Nachhaltigkeit unter Berücksichtigung der Checkliste für Nachhaltigkeitsevaluation. Auf Grundlage der neusten Entwicklungen werden Konzepte der Nachhaltigkeit und der Nachhaltigkeitsevaluation erörtert. Anschließend wird die Checkliste zur Nachhaltigkeitsevaluation eingeführt. In diesem Rahmen werden Betrachtungen zum aktuellen sozialen, wirtschaftlichen und politischen Klima der Welt angestellt. Es wird argumentiert, dass die Checkliste ihre Relevanz für die Nachhaltigkeitsevaluation und insbesondere für die Lehre von Nachhaltigkeit und Evaluation beibehält. Abschließend wird der Zusammenhang zwischen der Nachhaltigkeitsevaluation und der COVID-19-Pandemie diskutiert.

Schlagwörter: Nachhaltigkeitsevaluation, Checkliste zur Nachhaltigkeitsevaluation, Evaluation von Nachhaltigkeit, Evaluation für Nachhaltigkeit

1 Western Michigan University